
Hvordan kan rådsarbeidet utvikles videre?
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Evaluering av  Ungdomsrådet 2

Hvordan har vi samlet inn 
datamaterialet? 

Varierte forskningsmetoder

• Opplæring og informasjonssøk i 
desember/januar

• Fem deltar på opplæringsdagen for 
observasjon og uformelle samtaler 
24/1-23

• Observasjon av møte i Ungdomsrådet 
26/1-23. Hele klassen deltar.

• Kunnskapsinnhenting hele klassen og 
Ungdomsrådet: intervjuer/ deltakende 
observasjon/ spørreskjema Union 
Scene 8/2-23.

2023

• 19 elever i sosiologi på vg2 fikk 
oppdraget

• Alle har deltatt i datainnsamlingen
• Fem elever har skrevet 3 fullstendige 

forskningsrapporter gjennom 
konkurransen Holberg-prisen i skolen



I hvilken grad blir 
rekrutteringsprosessen til Drammen 
ungdomsråd brukt som et verktøy til å 
rekruttere ungdommer som 
representerer Drammens 
ungdomsbefolkning? 

Noen hovedfunn:

✓ Rådet er usynlig -> Når ikke ut til unge på grunn av dårlig 
markedsføringsstrategi 

✓ Sosiale medier

✓ Sosiale arrangementer 

✓ Bruke ungdom for å nå ut til ungdom 

✓ Direkte kontakt 

✓ Fritidsarenaer 

✓ Skole/elevråd Rapport Holbergprisen i skolen 3
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Ungdomsrådets medlemmer sin 
opplevelse av innflytelse.

Noen anbefalinger basert på funn i forskningen:

✓ Endre språket som blir brukt når saker fremlegges og/eller blir sendt ut

✓ Klargjøre hvilken forventning/påvirkningsmulighet/makt rådet har i de 
ulike sakene.

✓ Mer forarbeid før møter, slik at alle er mer involverte og klare over hva 
som skjer – arbeidsmetoder og organisering av møter.

✓ Kommunisere mer aktivt mellom saksbehandling og i videre politisk 
behandling- hvordan er innspillene brukt videre etter Ungdomsrådets 
møter?
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Samhold i Ungdomsrådet
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Busra Eda Kurt

Linde 

Fjeldheim-
Fredriksen
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BRA BURDE ENDRES

At det er variasjon i skolene ungdommene 
representerer, dette øker variasjonen så de 
kjenner hverandre i cirka lik grad.

Dårlig markedsføring, som fører til at 
medlemmene er på beste kapasitet

At lederne av ungdomsrådet uttrykker at 
de ønsker å forbedre samholdet

At måten de gjør det på er med bli-kjent-
leker og ice-breakers, som ikke ser ut til å 
virke så bra som det ønskes. 
Ungdommer blir bedre kjent når de 
samarbeider.

At de aller fleste medlemmene ønsker å 
aktivt delta

Informasjonen som blir tildelt om 
oppmøte, som forhindrer ungdommene å 
være like aktive som ønskelig.

Det virker seriøse om deres arbeid, og de 
lytter til hverandre.

Andre arbeidsmåter, medlemmene 
uttrykker at det føles for formelt



Andre anbefalinger 
fra Fellesrapporten

Basert på observasjon i møtet 26/1 og 
fellessamlingen på Union Scene 8/2

Fra fellesrapporten 6
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Hovedfunn

Styrker

- Intern makt i ungdomsrådet er godt fordelt.

- Avgjørende at det er ansatte som kan forklare og legge 
fram sakene og svare på spørsmål.

- De fleste var interesserte og engasjerte i politiske saker 
og syntes arbeidet var meningsfylt.

- Stort engasjement for å sikre at alle ungdommer får 
fritidstilbud og like muligheter til deltakelse i samfunn, 
skole og fritid.
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- Behandler sakene seriøst.

- God kjønnsfordeling og geografisk sammensetning

- Stort engasjement for Mental Helse og Ungdom.

- Godt og åpent miljø



Svakheter

• Sliter med å få forslag videre gjennom i kommunestyret 
eller andre organ som bestemmer. 

• Noen ungdommer føler seg ikke lyttet til av de voksne.

• Det er for lite kommunikasjon mellom ungdomsrådet og 
andre organer internt og eksternt.

• 10 av 10 mente det var vanlig med lite engasjement i 
Ungdomsrådsmøtene- og flere mente de var for lange.

• De opplever det skummelt å ta ordet, fordi settingen er 
så formell.

• For lite tydelig hva de ulike sakene og orienteringene 
ønsket av innspill. Rådets handlingsrom var uklart.

• Noen medlemmer deltar ikke og stiller heller ikke plassen 
sin til disposisjon for andre, mer interesserte.

Utviklingsmuligheter
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• Det kunne hjulpet hvis de la fram forslag verbalt i videre 
politisk behandling. Det er vanskeligere å avfeie noen som 
står der og snakker enn et dokument.

• Stort engasjement når samarbeidsformene var tilrettelagt 
for dialog.

• Mer fokus på Ungdommenes egne saker.

• Ulike arenaer for arbeid i Ungdomsrådet.

• Frie midler for å stimulere til fritidsaktiviteter.

• Mer fokus og siling av saker i forhold til opplevd relevans 
for ungdom. Ikke bare saker som noen tror ungdom er 
opptatt av, men saker som medlemmene selv brenner for.



Tusen takk for 
oppdraget!
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Valgdeltakelse og kognitive 
funksjonsnedsettelser

Hvordan legge best mulig til rette for at personer med 
kognitive funksjonsnedsettelser vil benytte stemmeretten?
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Hvordan har vi samlet inn 
datamaterialet? 

Kvalitativt forskningsprosjekt

• 36 intervju med velgere

• 6 intervju med pedagogisk ansatte 
og avdelingsledere i VTA-bedrifter

• 2 intervju med eksperter på 
fagfeltet

2023

• 29 elever i sosialkunnskap på vg3
• Alle har deltatt i datainnsamlingen
• 25 har levert individuelle drøftinger
• Fire elever har skrevet fullstendig 

forskningsrapport gjennom 
konkurransen Holberg-prisen i skolen



Intervjuene med 
velgerne

S-klassen

- Sosialisering og juleverksted i desember

- Utarbeidet intervjuguider (spørsmål) med 
veiledning fra Idunn Seland fra OsloMet

- Pilotering av intervjuer i januar (testet ut 
intervjuguider, samtalesituasjonen og 
referatteknikker)

VTA-bedriftene
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- Tok kontakt med VTA-bedrifter i Drammen og 
avtalte intervju av ansatte og ledere

- Sørvangen Næringspark AS, Vinn Industri 
Drammen AS, Unik Bedrift, Eiker Vekst AS, 
Svelvik Produkter AS

- Gjennomførte intervjuene i februar



Noen hovedfunn fra intervjuene
Samtidig fant vi at velgerne ønsker å 
bruke stemmeretten! 

“Man føler at man har gjort sin 
borgerplikt. Fra man er gammel 
nok, skal man stemme.”

Nå vil derfor elevene som har utarbeidet 
Holberg-rapportene, presentere noen av 
sine hovedfunn og anbefalinger av tiltak 
for å øke valgdeltakelsen
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Årsaker til lav valgdeltakelse

Velgernes egne opplevelser: 

• Vanskelig tilgjengelig språk i den politiske debatten

• Opplevelse av utrygghet og usikkerhet knyttet til 

hvordan det praktiske valget foregår

• Utfordringer med å huske informasjon over lengre 

tidsrom

Systematiske utfordringer: 

• Manglende ansvarsfordeling for valginformasjon til 

denne velgergruppa

• Få arenaer for politisk engasjement og politisk debatt 

etter videregående skole



«Cognitive Impairments and 
Voting Participation»

Taleah Suhl og Inger-Marie A. Hansen

“What causes people with cognitive impairments to have a 
lower voting participation, and what measures can be 
introduced to promote voting engagement within this 
group?”
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Våre hovedfunn
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Den eneste funksjonshemming som finnes er dårlige holdninger og mangel på 
kunnskap - Tom Tvedt

Intervjuer, og undersøkelse/snakk med foreldre

➢ Forhåndsstemming i VTA-bedriftene
➢ Tilpasset informasjon om de politiske partiene
➢ Tilpasset informasjon om politisk deltakelse
➢ Logoen til det politiske partiet på stemmeseddelen

Politiske partiene– lite interesse

27/30 - syntes det er viktig å stemme



«Valg er for alle»
Av Tuva Nerdrum Bakken og Nora Skjeggerud Hellum

Hvilke tiltak kan øke valgdeltakelsen blant mennesker 
med nedsatt kognitiv funksjonsevne? 

2023



Våre hovedfunn

• Tilpasset og lett tilgjengelig valginformasjon

• Påminnelse om valg

• Målrettet opplæring

• Visuelle virkemidler som hjelpemiddel?
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Tusen takk for oppdraget

– og lykke til med arbeidet videre!

Valgdeltakelse og kognitive funksjonsnedsettelser 18

Drammen vgs 
2023


	Lysbilde 1: Evaluering av Ungdomsrådet i Drammen
	Lysbilde 2: Arbeidet bak rapporten
	Lysbilde 3: I hvilken grad blir rekrutteringsprosessen til Drammen ungdomsråd brukt som et verktøy til å rekruttere ungdommer som representerer Drammens ungdomsbefolkning? 
	Lysbilde 4: Ungdomsrådets medlemmer sin opplevelse av innflytelse.
	Lysbilde 5: Samhold i Ungdomsrådet
	Lysbilde 6: Andre anbefalinger fra Fellesrapporten
	Lysbilde 7: Hovedfunn
	Lysbilde 8
	Lysbilde 9: Tusen takk for oppdraget!
	Lysbilde 10: Valgdeltakelse og kognitive funksjonsnedsettelser
	Lysbilde 11: Arbeidet bak rapporten
	Lysbilde 12: Intervjuene med  velgerne
	Lysbilde 13: Noen hovedfunn fra intervjuene
	Lysbilde 14: «Cognitive Impairments and Voting Participation» Taleah Suhl og Inger-Marie A. Hansen 
	Lysbilde 15
	Lysbilde 16: «Valg er for alle» Av Tuva Nerdrum Bakken og Nora Skjeggerud Hellum 
	Lysbilde 17
	Lysbilde 18: Tusen takk for oppdraget  – og lykke til med arbeidet videre!

